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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormányzat miként kívánja meggátolni, hogy a 
győri Audi-gyár vezetése alkalmazza a munkavállalókkal szemben a termelésingadozások 
miatt felhalmozódó mínusz munkaórákra eső bérek visszakövetelésének gyakorlatát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az utóbbi években többször is nagy elégedetlenséget okozott a dolgozók körében, hogy a győri
Audi-gyár a termelésingadozások miatt felhalmozódó mínuszos munkaórákra eső bért visszaszedte
a  távozó  munkatársaktól.  A német  multi  gyakorlata  szerint,  ha  egy  dolgozónak  megszűnt  a
munkaviszonya és az időszámlájának egyenlege mínuszt  mutatott,  akkor visszakövetelte  -  vagy
olykor  a  fizetéséből  levonta  -  az  erre  az  időre  vonatkozó  bérét.  Az  Audi  Hungaria  Zrt.  ezt  a
gyakorlatot már 2016 óta folytatja.

A negatív  órák  akkor  keletkeznek,  amikor  a  munkáltató  nem  tud  elegendő  feladatot  adni  a
dolgozóknak. Negatív óra ez esetben sajtóhírek szerint például olyankor jöhet létre, ha egy modell
termelési  ciklusa  már „lefelé  megy” ez esetben már  nem kell  akkora  darabszám,  de hasonlóan
létrejöhet időszaki, nyári leállás, vagy pl. EU-s környezetvédelmi szigorítás okán is.

Az időszámlával kapcsolatosan több bírósági eljárás is indult, melyek közül a vállalat már több pert
is megnyert másodfokon.

1) Kérdésként merül fel, hogy a kormányzat miért támogat milliárdokkal egy olyan multinacionális
vállalatot  az  adófizetők  forintjaiból,  amelyeik  sajátos  munkaidőszabályok  alkalmazásával  a
munkaviszony megszűnésekor pénzt is visszakövetelhet a távozó dolgozóktól?

2) Továbbá az is kérdéseket vet fel, hogy az ilyen munkáltatói gyakorlatot miért tűri el az állam,
miért  nem lép  fel  a  munkavállalók  védelmében? Mi lehet  az  oka  annak,  hogy az  ilyen  típusú



munkaügyi perekben a dolgozók veszítenek?

3) Kérem, nyilatkozzon, a Kormány számára mennyire elfogadható az az élethelyzet, amikor egy
munkavállaló a munkaviszonya megszűnését követően azért kell, hogy kölcsönt felvegyen, hogy a
korábbi munkáltatójának vissza tudja fizetni a mínuszos munkaórákra eső bérét?

Tisztelettel várom válaszát!
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